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40-11] СТОЛИЧЕН О Б ЩИНСКИ СЪВЕТ 

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И КУЛТУРНО 
МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №05 

от редовно заседание на ПК по Образование, култура, наука и 
културно многообразие проведено на 02.04.2024 г.
от 15:00 часа в Зала 1, ет.2, ул. „Московска" №33

Днес, 02.04.2024 г. се проведе редовно заседание на Постоянната комисия по 
Образование, култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-н Мирослав Боршош — председател на ПК 
по ОКНКМ. При направената проверка на кворума беше установено, че 
присъстват 9 /девет/общински съветници, поради което заседанието може да 
бъде проведено. Г-жа Цв. Симеонова-Заркин и г-н Д. Стаматов се присъединиха 
след проверката на кворума. Г-н Венци Стойчев отсъства за цялата 
продължителност на заседанието.

Г-н М. Боршош докладва проекта за дневен ред на заседанието. Предложи 
точките с вносител г-жа Е. Алексиева, кмет на район "Панчарево" да бъдат 
разгледани приоритетно предвид присъствието й в зала.

Г-н И. Виделов предложи отлагане на доклада по т.З от дневния ред относно 
преименуване на Професионална гимназия БУЗЕМА поради факта, че работната 
група по именуване не е постигнала съгласие относно предложеното название.

На заседанието на ПК присъстваха граждани, които съобщиха, че биха 
искали да вземат думата по темата за поставяне на паметник на инж. Иван 
Иванов.

Дневният ред бе подложен на гласуване с така формулираните изменения от 
г-н М. Боршош и г-н И. Виделов.

Въз основа на проведеното гласуване дневният ред бе приет с така
направените предложения с 9 /девет/ гласа "за".

Общо гласували: 
в т.ч.: 9

За 9

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуВане на дневния ред:

1. Мирослав Боршош За

2. Венци Стойчев —
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3. Цветелина Симеонова - Заркин —

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов За

9. Диян Стаматов —

10. Еньо Савов —

11. Ивайло Костадинов за

12. Иван Виделов за

13. Стефан Спасов За

По т. 1 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА24-У321-519-[2] / 19.03.2024 г. относно даване на 

съгласие 3а включване на Столична община като партньор в проектно 
предложение "Предизвикателство 3а устойчиви и трансдисциплинарни 
иновации", "8и81а1паЬ1еапдТгап8сИ8с1рПпагу1ппоуаИопС11а11еп^' (ЗТ1С) по програма 
Еразъм+ с вносител г-н Никола Барбутов, зам.-кмет на Столична община

Г-жа М. Тончева, началник отдел "Младежки дейности" доклада пред 
комисията. Общината е получила покана от УНСС да се включи като партньор в 
изпълнението на проектно предложение 3а образователна програма с 
продължителност от три години Включваща четири университета от четири 
различни държави. Пет града формулират местните предизвикателства, които 
да залегнат в проекта и образователната платформа.

Въз основа на състоялото се представяне и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.
Общо гласували:
в т.ч.: 12

За 11

ПротиК Няма

Въздържали се 1 2/12



Поименно гласуване по т. 1 от дневния ред:

1. Мирослав Боршош За

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов За

9. Диян Стаматов За

10. Еньо Савов За

11. Ивайло Костадинов въздържал се

12. Иван Виделов За

13. Стефан Спасов За

По т.2 от дневния ред:
Доклад с вх.№С0А24-ВК66-2330/18.03.2024 г. относно поставяне на 

паметник на инж. Иван Иванов - кмет на София с вносител проф. Вили Лилков, 
общински съветник и становище с вх.№ С0А24-ВК66-2330/2/27.03.2024г. от ОЕБ 
„Шалом"

Проф. Лилков докладва пред ПК. Мястото избрано за поставяне на 
паметника на инж. Иван Иванов е там, където е бликнала водата от Рилския 
водопровод. Проведени са пет конкурса 3а избор на авторска концепция на 
паметника. През 2021 г. е избран изпълнител. Паметникът е изготвен, но 
работата на скулптура е спряна, защото договорът с него не се изпълнява. 
Настоящият доклад е един от елементите на процедура, а именно да се вземе 
решение за монтажа на паметника.

Г-н Роман Стоянов - гражданин взе отношение по изложеното. Като внук 
на българска еврейка и праведник на народите подкрепя монтажа на паметника на 
инж. Иван Иванов. Според г-н Стоянов, дълги години ОЕБ "Шалом" се опитва да 
представлява мнението на всички евреи в България. 3/12



Доц. д-р СВ. Живков, външен експерт към ПКОКНКМ, посочи, че инж. Иванов 
е последният кмет на София преди 9 септември. По време на неговото 
управление се извършва модернизация на градската среда и София заприлчва на 
европейски град. Освен за центъра на града, инж. Иванов полага грижи и за 
кварталите на столицата. По негово време се павират улиците, изградени са 
редица бани. По онова време кметът на София се назначава. Не е политическа 
фигура, нито партиен член. Назначен е 3а кмет от Кимон Георгиев с оглед на 
приноса муза изграждането на Рилския водопровод.

Г-н И. Виделов изказа подкрепата си 3а доклада предвид факта, че инж. 
Иванов е един от най-успешните кметове на София.

Г-н В. Панчев, председател на сдружение "Куберов войн"и студент в 
историческия факултет на СУ изказа подкрепата си 3а доклада.

Г-жа Заркин пое председателството на комисията и подложи доклада на 
гласуване.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: и

За и

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 2 от дневния ред:
1. Мирослав Боршош —

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов За

9. Диян Стаматов За
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10. Еньо Савов За

11. Ивайло Костадинов За

12. Иван Виделов За

13. Стефан Спасов За

Т.З от дневния ред бе отложена при обсъждането и гласуването на дневния 
ред.

По т.4 от дневния ред:
Доклад с вх.№ ССА24-ВК08-3151/27.02.2024 г. относно именуване на 

безименни улици в с. Бистрица - район „Панчарево" - Столична община с 
вносител г-жа Евгения Алексиева, кмет на район „Панчарево" и становище с вх.№ 
С0А24-ВК08-3151-[1] / 01.03.2024 г. от Яна Генова, зам.-кмет на Столична община

Г-н М. Боршош предложи към правните основания да се добави : „Чл. 4, ал. 1 
във връзка с чл. 6, ал. 1, т.2 от Наредбата за именуване и преименуване на 
общински обекти, поставяне, преместване и премахване на паметници и 
художествени елементи на територията на Столична община." както и да 
създава нова т. 2, както следва: „Възлага на кмета на Столична община да 
информира гражданите на Столична община за взетото решение, съгласно чл. 12, 
ал. 3 и ал. 4 от Наредбата за именуване и преименуване на общински обекти, 
поставяне, преместване и премахване на паметници и художествени елементи 
на територията на Столична община."

Г-н В. Лилков отправи предложение да се създаде нова т. в проекта на 
решение, с която се възлага на кмета на СО в срок от 3 месеца да постави 
указателни табели на новоименуваните улици.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изм. и доп. в проекта 
на решение:
1.1. Към правните основания да се добави: „Чл. 4, ал. 1 във връзка с чл. 6, ал. 1, т.2 

от Наредбата за именуване и преименуване на общински обекти, поставяне, 
преместване и премахване на паметници и художествени елементи на 
територията на Столична община."

1.2. Досегашният текст в диспозитива на проекта на решение става т.1
1.3. В проекта на Решение се създава нова т. 2, както следва:

„Възлага на кмета на Столична община да информира гражданите на Столична 
община за взетото решение, съгласно чл. 12, ал. 3 и ал. 4 от Наредбата за 
именуване и преименуване на общински обекти, поставяне, преместване и 
премахване на паметници и художествени елементи на територията на 
Столична община."

1.4.В проекта на решение се създава нова т.З, както следва:
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„Възлага на кмета на Столична община да постави указателни табели на 
новоименуваните улици в срок от 3 месеца от приемането на настоящото
решение."

Общо гласували:
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 4 от дневния ред:

1. Мирослав Боршош За

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов За

9. Диян Стаматов За

10. Еньо Савов —

11. Ивайло Костадинов За

12. Иван Виделов За

13. Стефан Спасов За

По т.5 от дневния ред:
Доклад с вх.№ С0А23-ВК08-12765-[2] / 26.02.2024 г. относно именуване на 

безименна улица в с. Лозен, район „Панчарево" с името „Златолист" с вносител г- 
жа Евгения Алексиева, кмет на район „Панчарево и становище с вх.№ СОА23- 
ВК08-12765-[3] /13.03.2024 г. от Яна Генова, зам.-кмет на Столична община
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Г-н М. Боршош отправи сходни предложения за изм. и доп. на проекта 
решение с тези по предходната точка.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изм. и доп. в проекта на 
решение:
1.1. Към правните основания в преамбюла на решението да се добави текста: „Чл. 
4, ал. 1 във връзка с чл. 6, ал. 1, т.2 от Наредбата за именуване и преименуване на 
общински обекти, поставяне, преместване и премахване на паметници и 
художествени елементи на територията на Столична община."
1.2. Досегашният текст в диспозитива на проекта на решение става т.1
1.3. В проекта на Решение се създава нова т. 2, както следва:
„Възлага на кмета на Столична община да информира гражданите на Столична 
община за взетото решение, съгласно чл. 12, ал. 3 и ал. 4 от Наредбата за 
именуване и преименуване на общински обекти, поставяне, преместване и 
премахване на паметници и художествени елементи на територията на 
Столична община."
1.4 В проекта на решение се създава нова т.З, както следва:
„Възлага на кмета на Столична община да постави указателни табели на 
новоименуваната улица в срок от 3 месеца от приемането на настоящото 
решение."

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За Н

Против Няма

Въздържали се
Поименно гласуване по т. 5 от дневния

Няма 
зед:

1. Мирослав Боршош За

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За
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8. Гергин Борисов За

9. Диян Стаматов За

10. Еньо Савов —

11. Ивайло Костадинов За

12. Иван Виделов За

13. Стефан Спасов За

Докладът по т.6 от дневния ред бе оттеглен с писмо от вносителя.

По т.7 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА24-ВК08-3322 / 01.03.2024 г. относно Предложение за 

именуване на нова локализационна единица - жилищен комплекс с предвидено 
Застрояване на повече от 15 сгради, находящ се в ПИ с идентификатор 
68134.2044.1908, УПИ IХ/-1908, кв. 1, м. "в. 3. Малинова долина - Бункера - III етап", СО 
- район "Витоша", гр. София с вносител арх. Зарко Клинков, кмет на район 
„Витоша" и становище с вх.№ ССА24-ВК08-3322-[1]/08.03.2024 г. от г-жа Яна 
Генова, зам.-кмет на СО

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували:
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуВане по т. 7 от дневния ред:
1. Мирослав Боршош За

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За 8/12



6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов За

9. Диян Стаматов За

10. Еньо Савов За

11. Ивайло Костадинов За

12. Иван Виделов За

13. Стефан Спасов За

По т. 8 от дневния ред:
Доклад с вх.№ С0А24-ВК08-3323 / 01.03.2024 г. относно Предложение за 

преименуване на улица "Здравец" в кв. "Драгалевци", в. 3. "Киноцентър - III част - 
разширение", СО - район "Витоша", гр. София с вносител арх. Зарко Клинков, кмет 
на район „Витоша" и становище с вх.№ ССА24-ВК08-3323/1/08.03.2024 г. от г- 
жа Яна Генова, зам.-кмет на СО

Г-н Румен Клисурски, зам.-кмет на район "Витоша" информира ПК, че 
настоящият доклад 3а преименуване е мотивиран от съществуването на 
четири улици с името "Здравец: на територията на София.

Г-н М. Боршош отправи сходни предложения 3а изм. и доп. на проекта 
решение с тези по предходната точка.

Проф. В. Лилков индикира, че е изискал от ГИС София пълно становище 3а 
броя на улици с дублирани имена и цифрови такива. Ще предостави становището 
на РГ по именуване както и на ПКОКНКМ. и ще го предостави на ПК по ОКНКМ и РГ 
по именуване. Да се работи по групи квартали.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха 
взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изм. и доп. в проекта на 
решение:
1.1. Досегашният текст в диспозитива на проекта на решение става т.1
1.2. В проекта на решение се създава нова т. 2, както следва:
„Възлага на кмета на Столична община да информира гражданите на Столична 
община 3а взетото решение, съгласно чл. 12, ал. 3 и ал. 4 от Наредбата 3а 
именуване и преименуване на общински обекти, поставяне, преместване и 
премахване на паметници и художествени елементи на територията на 
Столична община."
1.3. В проекта на решение се създава нова т.З, както следва:
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1.4. „Възлага на кмета на Столична община да постави указателни табели на 
преименуваната улица в срок от 3 месеца от приемането на настоящото 
решение."

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се
Поименно гласуване по т. 8 от дневни?

Няма

’Ре9:______
1. Мирослав Боршош За

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов За

9. Диян Стаматов За

10. Еньо Савов За

11. Ивайло Костадинов За

12. Иван Виделов За

13. Стефан Спасов За

По т. 9 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА23-ГР94-6761-[2] / 22.03.2024 г. относно преименуване 

на спирка "ул. 308" на градския транспорт, находяща се ж.к. Люлин, на "Културен 
център "Люлин"" с вносители г-н Георги Тодоров, кмет на район „Люлин" и г-н 
Гергин Борисов, общински съветник. 10/12



Г-н Г. Борисов докладва. Не бяха повдигнати въпроси.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение, с 
предложение за изм. МБ

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се
Поименно гласуване по т. 9 от дневни)

Няма

* ред:
1. Мирослав Боршош За

2. Венци Стойчев —

3. Цветелина Симеонова - Заркин За

4. Антон Хекимян За

5. Бонка Василева За

6. Веселин Калановски За

7. Вили Лилков За

8. Гергин Борисов За

9. Диян Стаматов За

10. Еньо Савов За

11. Ивайло Костадинов За

12. Иван Виделов За

13. Стефан Спасов За

По т. Разни от дневния ред:
ПК определи г-н Веселин Калановски за свой представител в 

Консултативния съвет по политиките 3а младежта към кмета на Столична 
община /КСПМ/. 11/12



ПК определи г-н Диян Стаматов и г-жа Цв. Симеонова - Заркин 3а свои 
представители 3а участие в Журито 3а номиниране на носители на награди в 
областта на предучилищното и училищното образование

Г-н В. Калановски помоли на следващо заседание да бъде предоставен 
график на заседанията на ПК до края на годината в изпълнение на чл. 48, ал.1 от 
ПОДСОС.

Заседанието бе закрито с изчерпване на дневния ред.

Изготвил _
I Динчо Христев

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: Мйрослав Боршчш

(отс.)
Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Венци Стойчев

Цветелина Симеонова - Заркин
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